
     Sammenlægningsældrerådet Ny Frederikssund 
                
                 Referat fra ordinært møde i Sammenlægningsældrerådet 
                     mandag d. 4. december 2006 kl. 9.00 på Nordhøj, Skibby 
 
Deltagere : Jørgen Christensen, Ole Klenke, Bent Saysette, Hanne Thureson Graae, 
                   Rigmor Nielsen, John Jensen, Lise Lotte Due, Erik Nielsen. 
                   Bjarne Jensen deltog under pkt. 1.  
Afbud fra  : Christian Heiberg.                
Referent    :  Anne Iversen. 
 
 
 
Pkt. 1.   Orientering fra kommunen. 
Kvalitetsstandarder skal behandles i socialudvalget d. 8.1.2007, derefter i høring bl.a. i Ældrerådet, 
og derefter til godkendelse på socialudvalgets møde i februar 2007. 
 
Vedr. timepriserne i fritvalgsordningen er taksterne vedtaget i budgettet.  
Der sendes besked til berørte borgere om de ændrede priser i uge 49/50.   
 
Normeringen på plejehjem er behandlet og skal derefter tages op med tillidsmænd samt Beboer- og 
pårørenderåd. 
 
Brev modtaget fra Socialministeriet om ældrepulje, som er delt op i bredt spekter med 8 pkt. alle til 
brug for de ældre. I 2007 bruges pengene på digitaliseringsfasen, men stadig øremærket til de ældre.  
Frederikssund kommunes økonomiudvalg har indlagt pengene i 2007 budget. 
Der skal senere redegøres for brugen af disse ca. 3 mill. kr., og dette skal sendes i høring i 
Ældrerådet. 
 
Vedr. penge til information til borgerne samt til konference, skal dette behandles i socialudvalget 
før beslutning. 
Ældrerådets formand sender i denne uge oplæg til informationsform og om konference til udvalget. 
 
Penge til Ældrerådets arbejde i 2007 er ikke specificeret i budget 2007 for ældreområdet. 
Bjarne kontakter økonomiudvalget om dette. 
 
Der arbejdes med udkast / rammeaftale for sundhedsaftaler i region Hovedstaden. 
Disse skal udfærdiges på 6 områder, bl.a. : Hjælpemidler, udskrivning, genoptræning, misbrug og 
psykiatri. 
Ventedage for færdigbehandlede patienter, skal helst ned på 2 døgn, fra patienten er meldt 
færdigbehandlet og til selve udskrivningen til hjem eller evt. aflastningsplads, da disse dage er dyre 
for kommunen. 
 
Erik gjorde opmærksom på, der er viceværtproblemer på De Tre Ege. Bjarne ser på det.  
  
 
 



 
Pkt. 2.   Dagsorden og godkendelse af referat fra 6.11.2006. 
Slangerup gjorde opmærksom på fejl i Pkt.1, da funktionslederens navn er Bente Sørensen. 
 
Slangerup ønskede uddybning om kørsel til genoptræning i de selvejende institutioner vil fortsætte 
uændret i 2007, hvortil blevet svaret at det er uændret. 
 
I Skibby ændres kørslen til Ældrecentret, Nyvej ved at budgetterede penge overgår til Brugerrådets 
administration. 
 
 
Pkt. 3.   Orientering fra formand. 

Hospiceforeningen for Region Hovedstaden har fremsendt orienteringsskrivelse og 
spørger om Frederikssunds Ældreråd vil være medlem. 

Da Ældrerådets økonomi ikke er afklaret ønskes ikke medlemskab. 
Hospice center i Måløv vil søge regionsgaranti. 
 
 Vejledning om sundhedsaftaler. 
Vejledningerne er trukket fra nettet, og udleveres til Bent, som læser dem. 
 
 Skal Ældrerådets medlemmer følge Byrådets møder og evt. stille skriftlige spørgsmål. 
Det blev foreslået medlemmerne deltager på skift. 
Formanden udarbejder forslag til turnusordning. 
Der skrives til de stående udvalg om at få deres dagsordner, og Ældrerådets møder fastlægges efter 
udvalgenes mødedatoer. 
Bjarne har lovet udvalgskalender sendt til formanden. 
  
               Afklaring om budgetbeløb 2007 til Ældrerådsarbejde. 
Bjarne har meddelt kr. 20.000 er fastlagt og kontakter økonomiudvalget for yderligere beløb. 
 
               Orientering om møde vedr. nedlæggelse af Amtsældreråd. 
Amtsældrerådet har ved sidste møde afsluttet sit arbejde. 
Ole fortalte om Amtsældrerådets arbejdsform. 
Der er forslag om oprettelse af Regionsældreråd, og der er foretaget konstituering, men økonomi til 
dette råd er ikke afklaret, ligesom kørepenge til rådsmedlemmer heller ikke er afklaret. 
 
    
Pkt. 4.   Information og kontakt til bagland. 
              Aftale om redaktionsmøde, vedr. Ældrerådets orientering i Frederikssund Avis.  
Der ønskes mulighed for at Ældrerådets dagsordner og referater lægges på Frederikssund 
kommunes hjemmeside, og at formanden kan læse udvalgenes referater på intranettet. 
      
  
Pkt. 5.   Økonomi. 
Hvis bevillingerne kommer i januar 2007, ønskes information om temakonference om ældreråd,  
evt. til efteråret, udsendt i april.    
 



Sammenslutningen af Ældreråd i Danmark oplyser i Nyhedsbrev om betaling af skattefri 
godtgørelse til f.eks. formand. 
Rådets medlemmer synes, det er rigtigt, at der udbetales til medlemmer, så omkostninger dækkes.    
 
 
Pkt. 6.   Næste møde og mødested. 
Næste møde afholdes d. 15. januar 2007 på Nordhøj i Skibby. 
 
Medlemmerne må indstille sig på ekstra møder i det nye år, og mandage ønskes som mødedag. 
 
 
Pkt. 7.   Eventuelt. 
Nyhedsbrev nr. 6 fra Sammenslutningen af Ældreråd i Danmark omdelt.  
 
Hanne forespurgte om fremtidig kontakt til plejecentre, og foreslog der i Beboer- og pårørenderåd 
på de forskellige plejehjem blev sat observatør fra Ældrerådet. 
Formanden forespørger om muligheden.  
 
Der forudses problemer med transport for borgere, specielt ældre og handicappede, til 
sagsbehandlere, der er placeret udenfor ens nuværende bopælskommune. 
Hanne Thureson Graae foreslog sagsbehandlere får månedlig konsultationstid i de forskellige 
kommuner, og at det evt. kunne foregå på sundhedscentrene.   
    
Vedr. Klageråd og sekretærbistand vil formanden kontakte Bjarne primo 2007. 
Ældrerådet ønsker viden om de politiske valgte til Klagerådet. 
    
   
    
 


